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Norwegian-Iranian neuroscientist and human rights defender, he is co-
founder, Leader and Spokesperson of the NGO "Iran Human Rights", non-profit 
human rights NGO monitoring human rights violations in Iran with a special focus on 
the death penalty. In 2007 he received the Amnesty International Norway's award for 
Rights in 2007 for his fight against the human rights violations in Iran.  He was born 
in Iran and he has lived in Norway since 1985. He is a doctor of medicine, educated 
at the University of Oslo. In 2004 he was awarded his Ph.D for work relating to brain 
research at the University of Oslo. The same year he was awarded the King’s gold 
medal for the best medical Ph.D. He continued at the University of Oslo as a post- 
doctorate and then as a researcher. In 2006 he worked as a post doctorate at 
Harvard Medical School. In 2008 he was awarded the Anders Jahre’s prize in 
medicine for young researchers and the following year was elected as a member of 
the Norwegian Academy of Sciences and Letters. He is part of a worldwide network 
of leading researchers in various fields. Today he heads the Laboratory of Molecular 
Neuroscience at the University of Oslo. 

 

Neuroscientifique norvégien-iranien et défenseur des droits de l'homme, il est 
cofondateur, chef et porte-parole de l’ONG « Iran Human Rights », une ONG sur les 
droits de l’homme à but non lucratif qui surveille les violations des droits de l'homme 
en Iran avec un accent particulier sur la peine de mort. En 2007, il a reçu le prix 
d’Amnesty International en Norvège pour son combat contre les violations des droits 
de l’homme en Iran. Il est né en Iran et vit en Norvège depuis 1985. Il est docteur en 
médecine diplômé de l’Université de Oslo. En 2004, il a obtenu son doctorat sur la 
recherche cérébrale à l’Université d’Oslo. La même année, il a reçu la médaille d’or 
du Roi pour le meilleur doctorat dans le domaine médical. Il a continué à travailler à 
l’Université d’Oslo en tant que post-doctorat et ensuite comme chercheur. En 2006, il 
a travaillé comme post-doctorant à la Harvard Medical School. En 2008, il a reçu le 
prix Anders Jahre dans le domaine médecal pour  les jeunes chercheurs et l’année 
suivante, il a été élu comme membre de l’Académie Norvégienne des Sciences et 
Lettres. Il fait partie d’un réseau mondial de chercheurs de pointe dans différents 
domaines. Aujourd’hui, il dirige le Laboratoire de neurosciences moléculaires à 
l'Université d'Oslo.  

 

 

 


